

西貢區議會備忘錄
西貢地區管理委員會工作報告

西貢地區管理委員會二〇〇四至〇五年度第二次會議，已於二〇〇四年七月六日舉行。會上討論的主要事項撮錄如下：

改善將軍澳單車使用工作小組

2. 委員備悉工作小組曾於五月廿七日舉行會議，檢討現時清理單車的程序及商討在區內加建單車停泊處的安排。就清理單車的程序方面，在參考其他地區的處理方法後，工作小組同意試驗將地政處張貼告示飭令移走單車的限期由 24 小時延長至 48 小時，並於半年後檢討有關安排的成效。就加建單車停泊處，運輸署承諾會繼續積極尋找更多適合建設單車停泊處的地方，房屋署亦表示會嘗試在轄下屋苑內尋找合適的地方建設單車停泊處，以滿足區內居民的需求。

西貢海傍廣場懸掛招牌及燈飾事宜

3. 對於在海傍廣場設計及懸掛燈飾的建議，委員認為屬於區內經濟及旅遊發展事宜，故建議交由西貢區議會經濟發展委員會跟進更為合適。

將軍澳第 85 區石角路政府土地被非法佔用問題

4. 委員備悉西貢民政事務處已於五月十九日召開跨部門會議，商討跨部門聯合行動的細節。在地政處的統籌下，各部門於六月十七日及六月十八日進行了一次聯合行動，在行動中，一名涉嫌非法售賣汽油人士及數名持雙程証人士被捕，地政處則張貼了告示飭令上址佔用者於兩星期內停止佔用上址的政府土地，房屋署亦清拆了十三個僭建物。委員請地政處於行動後繼續加強對上址的管理。

Memorandum of the Sai Kung District Council
Progress Report of the Sai Kung District Management Committee

The second meeting of the Sai Kung District Management Committee (2004-05) was held on 6 July 2004. The major issues discussed at the meeting are summarised as follows:

Working Group on Facilitation of Use of Bicycles in Tseung Kwan O (TKO) Area

2. Members noted that the Working Group (WG) held a meeting on 27 May 2004 to review the existing procedures of clearing bicycles and discuss the arrangement of providing more local bicycle parking areas. Regarding the procedures of clearing bicycles, the WG made reference to the measures adopted in other districts and agreed that the deadline of removing bicycles specified on the notice of the Sai Kung District Lands Office (SKDLO) would be extended from 24 hours to 48 hours. A review of the effectiveness of the pilot arrangement would be conducted six months later. In respect of providing more parking areas for bicycles, the Transport Department undertook that it would continue and actively identify more places suitable for bicycle parking. The Housing Department (HD) also said that it would try to identify suitable places within its housing estates for bicycle parking in order to meet the need of local residents.

Display of Shop Signs and Decorative Lighting in Sai Kung Hoi Pong Square

3. Regarding the proposal to design and display decorative lighting in Hoi Pong Square, members were of the view that it fell within the scope of economic and tourism development of the district. It was therefore considered more appropriate to be referred to the Economic Development Committee under the Sai Kung District Council for follow-up actions.

Illegal Occupation of Government Land in Shek Kok Road, Area 85, TKO

4. Members noted that the SKDLO held an inter-departmental meeting on 19 May 2004 to discuss the details of a joint operation. With the coordination of the SKDLO, the departments concerned conducted a joint operation on 17 and 18 June 2004 respectively. The operation led to the arrest of a person suspected to have engaged in the sale of illegal

petrol and several two-way exit permit holders. The SKDLO had posted a notice requiring the cease of illegal occupation of the government land within 2 weeks. The HD also cleared 13 unauthorised structures. Members requested the SKDLO to continue to strengthen the control of the site after the operation.

Sai Kung District Office

July 2004